
                              PROTOKÓŁ  Nr III/2010

z   III  Sesji  Rady  Gminy  Solec-Zdrój,  odbytej  w dniu  28  grudnia   2010r.  w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.²º. 

                                Ad.1.  Otwarcia III Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień. Przywitał obecnych na Sesji radnych, 
sołtysów i gości zaproszonych.  

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecni są 
wszyscy radni, co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Lista obecności – w załączeniu.

                               Ad.2. Następnie  odczytał  porządek III Sesji Rady Gminy:

     1. Otwarcie III Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.     
                
     2. Przyjęcie porządku III Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

     3. Przyjęcie Protokołu z II Sesji Rady Gminy.

     4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na II Sesji Rady Gminy
         Solec-Zdrój.

      5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.

      6. Interpelacje i zapytania radnych.

      7. Uchwała  w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczących  Rady Gminy.

      8. Uchwała w sprawie wyłonienia przedstawicieli Gminy Solec-Zdrój do     
          Zgromadzenia Związku Międzygminnego „NIDA 2000” oraz wyboru ich   
          zastępców na okres kadencji 2010 – 2014 .

     9.  Uchwała w sprawie  określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radą  
          działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i   
          podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
          publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w 
          dziedzinach dotyczących działalności statutowej tej organizacji.

    10. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego Statutu Gminy Solec-Zdrój.

    11. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Solec-Zdrój  na 2010r.

    12. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnyc    13. Wolne wnioski i zapytania.



    14. Zakończenie obrad.
                                                                                                
       Proponowany porządek posiedzenia, poddany pod głosowanie radnych, został  przyjęty 

jednogłośnie.
                     
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 

protokołu z  III Sesji Rady Gminy. 

Protokół został przyjęty głosowaniem – jednogłośnie.       

                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 

uchwał podjętych na II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag.

      Sprawozdanie - w załączeniu.

       
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 

wydanych  w okresie między Sesjami.

Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Informacja – w załączeniu.
        
                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:

Radny Czesław Zeliasz:

- Drogi powiatowe nie są posypane piaskiem i jest bardzo ślisko, dotyczy to również drogi 
Piestrzec – Zołcza.

      Radny Jan Żubrowski:

- Czy jest stanowisko w sprawie likwidacji placówki pocztowej w Solcu-Zroju?
- Zaplanować wykonanie asfaltu na ulicy Klombowej i Kopernika w Solcu-Zdroju.
- Droga dojazdowa do posesji p. Bogaczów w Wełninie wymaga remontu.
- Poszerzyć parking obok ośrodka zdrowia. Wyciąć krzewy do posesji P. Radosza,  co da 
większą powierzchnię na parking.
- Czy na terenie gminy są organizacje pozarządowe? Jeżeli tak, to należy rozpropagować 
wśród podatników informację o możliwości przekazania 1% podatku.  Sam osobiście 
przekazuje podatek na OSP w Solcu-Zdroju i w związku z tym ma pytanie czy Urząd 
Skarbowy przekazuje te środki na konto straży?



- Nowa ustawa obliguje samorządy do przejęcia nadzoru nad gospodarką odpadami 
komunalnymi. Jak to wygląda w naszej gminie?
- W budynku Urzędu otwarta została wystawa pod nazwą „Gdzie się podziały w mirt 
przybrane czasy”. Czy wystawione eksponaty mogłyby, po wygospodarowaniu 
odpowiedniego pomieszczenia, stworzyć  Izbę Pamięci?

Radny Stanisław Doktór:

- Zgłoszona przez przedmówcę droga do p. Bogaczów, do  p. Szybki i na Babieniec nie 
może być obecnie wykonana z powodu prowadzonych robót kanalizacyjnych.
- Do posła Andrzeja Pałysa zwrócił się z pytaniem, kiedy będzie przeprowadzona regulacja 
cieków: Strumień, Ługnia, Rzoska?
- Konieczne jest odwodnienie Kopaniny i placu zabaw w Wełninie.
-Ustawić barierkę na Rzosce od strony Solca .

      Radny Nowak Józef:

- Czy znany jest termin prac kanalizacyjnych w Kikowie? Uważa, że roboty powinny być 
prowadzone w okresie zimowym.
- Od 3-ch miesięcy, mimo obietnic zakładu energetycznego, nie jest założona lampa w 
Kikowie.
- Czy będzie wykonana droga Kików – Sułkowice?

      Radny Paweł Fortuna:

- Ile miejscowości liczy gmina Solec-zdrój. Czy budżet gminy obejmuje wszystkie 
miejscowości? W ciągu kilku lat nie było żadnych inwestycji w Zielonkach, Ludwinowie i 
Włosnowicach.
- Skoro regulacja Rzoski nie podlega pod wojewodę, to co należy w związku z tym zrobić?
- Posypać drogi piaskiem.
- Czy są pieniądze na rozwój świetlic i czy jest program wsparcia świetlic?   

      Radny Włodzimierz Gradba:

- Należy zamontować barierki przy drodze Piasek – Żuków.
- Przy łąkach wykopać rów, aby nie zalewała ich woda .

      Radny Józef Zych:

- Jest bardzo ślisko na drodze Solec- Piasek.
- Nie można przejechać drogą do Mariańskich.

      Radny Jerzy Łukasiewicz:

- Zwrócił się do Wójta, aby podczas wyborów sołtysa w Zborowie był obecny na zebraniu 
wiejskim.



Radny Stanisław Żelazny:

- Droga do Pani Kutuś w Świniarch jest nieprzejezdna.
- Kto ma utrzymywać zjazd z drogi powiatowej do Świniar?

      Radny Czesław Zeliasz:

- Kiedy będzie wybudowana droga Piestrzec – Magierów?

      Radny Jerzy Kopeć:

- Czy w budżecie gminy jest zaplanowana budowa drogi do p. Manieraka?
- Czy powstanie plac zabaw obok boiska na Starej Wsi?
- Poszerzyć pobocza przy drodze przez Sułkowice.

          Radny Jan Powroźnik:

- Droga od p. Brody do p. Pompy i do p. Nurka w Żukowie wymaga remontu.
- Nieprzejezdna jest droga Żuków – Solec.

         Radny Kazimierz Pałys:

- Struga powinna być regulowana w miejscach gdzie nic nie było robione, w stronę Kikowa 
i Magierowa. 
- Udrożnić przepust obok p. Czarneckiego w Zborowie i p. Nalepy w Kikowie.

                          Ad.7. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , że projekty 
uchwał były omawiane na posiedzeniach komisji i wszystkie otrzymały pozytywną opinię. 
                Następnie odczytał  uchwałę w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczących 
Rady Gminy i poddał  ją pod głosowanie.
Nikt nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń.

Za przyjęciem głosowało  – 15 radnych,

przeciw – 0,

wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr  III/5/2010  w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczących Rady Gminy  – w 
załączeniu.

                               Ad.8. Następnie Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod 
głosowanie uchwałę w sprawie wyłonienia przedstawicieli Gminy Solec-Zdrój do 
Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Nida 2000” oraz wyboru ich zastępców na 
okres kadencji 2010-2014.
Uchwała otrzymała  następującą ilość głosów:



− za przyjęciem 15,
− przeciw 0
− wstrzymało się 0.

Uchwała Nr III/6/10  w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczących Rady Gminy – w 
załączeniu.   

                          Ad.9. Nie budziła zastrzeżeń uchwała w sprawie określenia szczegółowego 
sposobu konsultowania z radą działalności pożytku publicznego lub organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji.

Odczytana i poddana pod głosowanie przyjęta została jednogłośnie, 15 - głosami "za",  0 – 
przeciw   i 0 -  wstrzymujących się. 

Uchwała nr III/7/10 w sprawie  określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radą 
działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie, 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej 
tych organizacji.- w załączeniu.

                          Ad.10. Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała w sprawie 
ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy  Solec-Zdrój została przyjęta następującą 
ilością głosów:
za przyjęciem  - 15,
przeciw – 0,
wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr III/8/10 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy  Solec-Zdrój – 
w załączeniu.
.
                              Ad.11. Nie budziła zastrzeżeń uchwała w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na 2010r.  Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta 
15-oma głosami „za”, 0 – przeciw i 0 – wstrzymujących się.
Uchwała nr III/9/10 w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2010r. – w 
załączeniu.

                              Ad.12. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielił:

              Radny powiatu Andrzej Gądek:

- Do zimowego utrzymania dróg została wybrana firma z Grodziska Mazowieckiego. 
Ponieważ nie zna terenu, ma problemy z dojazdem na wyznaczone trasy. Nie posiada 
również odpowiedniego sprzętu do odśnieżania.
- Zjazd w Świniarach należy do utrzymania dróg krajowych.
- Droga Piestrzec – Magierów będzie dokończona jeżeli będą środki finansowe.



- Wniosek o poszerzenie poboczy przy drodze przez Sułkowice zostanie zgłoszony do 
powiatu.
- Droga Zielonki – Ludwinów była wykonana ze środków na usuwanie szkód 
powodziowych.

            Wójt Gminy Adam Pałys:

- Odczytał  informację dyrekcji Poczty, iż likwidacja placówki pocztowej w Solcu-Zdroju 
nie była brana pod uwagę.
- Przed utwardzeniem  ulicy Klonowej i Kopernika, należy  przeprowadzić odwodnienie 
terenu.  
- Poszerzenie parkingu przy ośrodku zdrowia do posesji p. Radosza nie jest możliwe, 
ponieważ działki nie są własnością gminy. Planuje się natomiast stworzenie parkingu 
przejazdowego.
- Na konto OSP wpływają środki z tytułu przekazania 1% podatku. Są przygotowane i będą 
rozprowadzone  ulotki o możliwości przekazania podatku organizacjom pożytku 
publicznego.
- Ustawa o odpadach jeszcze nie weszła w życie. Gmina od dawna uczestniczy w 
programie segregacji odpadów. 
- Eksponaty, które znajdują się na wystawie „Gdzie się podziały w mirt przybrane czasy”
są własnością prywatną i na wystawę zostały wypożyczone. Nie jest możliwe więc 
stworzenie Izby Pamięci.
- Nawierzchnia drogi do Bogaczów była już poprawiana. Na wiosnę będzie 
przeprowadzony przegląd dróg i braki będą uzupełnione.
- Komisja Wojewody oceniała na miejscu straty spowodowane przepływem wody przez 
drogę  na Kopaninie. Jeżeli Wojewoda przekaże odpowiednie środki, to odwodnienie 
będzie wykonane.
- Wnioski w sprawie ustawienia barierek przy Rzosce zostały już wystosowane do powiatu.
- Od nowego roku trzy ekipy rozpoczną roboty kanalizacyjne w Kikowie. 
- Wnioski o zamontowanie lampy w Kikowie były już zgłaszane kilkakrotnie.
- Gmina Solec-Zdrój liczy 19 sołectw. Najwięcej wydatków inwestycyjnych na jednego 
mieszkańca przypada w Zielonkach, Włosnowicach i Ludwinowie. We Włosnowicach 
została wykonana świetlica, kanalizacja i drogi, w Zielonkach: kanalizacja i droga, 
Ludwinów: przystanek autobusowy, część drogi do p. Kowalskiego i droga do Świniar.
- Drogi gminne są przejezdne. Sypanie piaskiem jest bardzo drogie i jeżeli  wydamy 
pieniądze na piasek, to może okazać się, że nie wystarczy środków na remonty dróg.
- Środki na utrzymanie świetlic są zabezpieczone. GCK  będzie organizować w nich zajęcia 
dla dzieci .
- Jeżeli właściciele działek przylegających do  rowu wyrażą pisemną zgodę na roboty 
ziemne, to zostanie on udrożniony.
- Na drogę do posesji Mariańskich będzie nawieziony kamień.
- Wójt uczestniczy we wszystkich zebraniach wiejskich. Wyjątkiem są przypadki, gdy inne 
obowiązki służbowe lub zdarzenia losowe nie pozwalają mu na osobisty udział w zebraniu.
- Droga do Pani Kutuś będzie zrobiona.
- Jeżeli radni wskażą do wykonania w asfalcie drogę do p. Manieraka, to będzie ona 
wykonana.
- Zostaną podpisane umowy na wykonanie 12 placów zabaw w gminie. Aby je zrealizować 
należy mieć część własnego udziału  finansowego.



- Droga do p. Pompy i p. Brody będzie wykonana.
- Będzie wnioskował o dalszą regulację Strugi Zborowskiej.
- W sprawie odmulenia rowu obok p. Czarneckiego  oraz udrożnienia przepustu obok 
p. Nalepy wystąpi do starostwa.

                 Radny sejmiku województwa świętokrzyskiego Krzysztof Dziekan:
- W sprawie regulacji Rzoski odbyło się spotkanie z  zainteresowanymi gminami. Skarb 
Państwa przeznaczył 32 mln zł na regulację Strumienia.

    Wójt Adam Pałys dodał, że gmina Solec-Zdrój nie dostała od Wojewody żadnych 
środków na naprawę urządzeń odwadniających. Sąsiedzie gminy dostały takie środki i 
wykonały część robót, natomiast z powodu braku funduszy prace te nie zostały przez nich 
dokończone.

                Poseł Andrzej Pałys:
-  Z uwagi na to, iż są środki na regulację Strumienia proponuje, aby zorganizować 
spotkanie z marszałkiem, przedstawicielem WZMiUW w Kielcach oraz sołtysami z 
miejscowości związanych ze Strumieniem , aby wyjaśnić wszystkie wątpliwości.
- Uważa, że mieszkańcy poszczególnych miejscowości powinni wychodzić z inicjatywą 
organizowania życia  na wsi. Mają do dyspozycji świetlice wiejskie.

                Ad.13. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:

Pan Jan Galus:
-     Poinformował, że Walne Zgromadzenie Świętokrzyskiej Izby Rolniczej podjęło 
uchwałę o odstąpieniu od wydawania przez lekarza weterynarii świadectwa pochodzenia 
zwierząt. W praktyce lekarze wydają świadectwo, pobierają opłatę 17 zł, natomiast nie 
badają zwierzęcia. Uchwała została skierowana pod rozwagę do Ministerstwa Rolnictwa.
- Popiera propozycję zorganizowania spotkania w sprawie regulacji Strumienia. Uważa, że 
należy zaprosić również dyrektora zarządu Gospodarki Wodnej w Krakowie.
- Kto jest właścicielem  Groczkowa? Ciek należy uregulować, ponieważ zalewa sąsiadujące 
z nim grunty. 

Pan Wiesław Sowiński:
− Broszurka dotycząca działających na naszym terenie domów pomocy społecznej i 

samopomocy jest  nieścisła.
− Podwyższyć prowizję sołtysów.
− Zwołać zebranie w sprawie Strumienia.

       Pan Władysław Lis:
− Kto ma wyczyścić część cieku od Gadawy w miejscu znajdującym się poza stawami?

Pan Andrzej Gądek:
− Rowy należące do WZMiUW są wyłączną ich własnością. Utrzymanie pozostałych 

należy do rolnika, właściciela działki przez  którą przebiegają. Dobrym rozwiązaniem 
byłoby utworzenie spółek wodnych.



     Pan Zenon Pawelec:
-  Wyczyścić rów od Strażnika do Chinkowa i przez Chinków.
-  Udrożnić przepust na zakręcie w Chinkowie.

            Pan Jerzy Łukasiewicz:
- Wiceprzewodniczący Rady powinni mieć wyższą o 100 zł. dietę z racji sprawowanej 
funkcji.
- Przy ujęciu w Groczkowie należy udrożnić przepust, który z powodu braku przepływu 
wstrzymuje wodę.
- Ustawić barierkę przy p. Kochańskich.
- Chodniki są bardzo zaniedbane.

               Pan Krzysztof Szcześniak:
- Drogi są dobrze odśnieżone.

               Wójt Adam Pałys:
- Ciek w Groczkowie, zgodnie z decyzją starosty jest własnością Skarbu Państwa. Wniosek 
o jego udrożnienie zostanie skierowany do powiatu.
-  Środki finansowe na prowadzenie DPS w Świniarach są przekazywane przez Wojewodę 
za pośrednictwem Urzędu Gminy.
- Diety radnych oraz diety i prowizje sołtysów są dość wysokie w porównaniu do innych 
gmin w powiecie. Jednak ich podwyższenie leży w gestii radnych.
- Ciek od Gadawy nie może być traktowany jako rozlewisko poza stawami tylko jako 
dalsza część cieku.
      
                        Ad.14. Sesja zakończyła się wzajemnymi życzeniami noworocznymi.
W związku z wyczerpaniem się porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Czesław 
Stępień dokonał zamknięcia III Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady

Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień 




